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Referat 

Frederiksborg Amts Malerlaug´s 
Generalforsamling 2024 

 
mandag d. 22. april 2024 kl. 17:15 

hos ”Slotsbowl”, Københavnsvej 23, 3400 Hillerød 
 
Dagsorden: 
 
1. Valg af Dirigent – Michael Thomsen (viceoldermand), bekræfter at der er indkaldt rettidigt, både 

blad og på mail 

2. Beretning fra Oldermand –  

Der er generelt sket en nedgang i arbejdsopgaverne for malermestre i Dk, grundet en generel 
afmatning af markedet. Danske Malermestre mener/ håber det er forbigående.  
Vi har fået ny overenskomst i det seneste år – resultatet var historisk dyrt for arbejdsgiverne, men 
vi har fået lidt til gengæld på kørepenge/ siddepenge- siden.  
Fra faglig teknisk udvalg: Der er observeret afskalninger med siliconeemulsionsmalinger på 
gammelt silikatmalet underlag, på trods af korrekt afrensning inden. 

Lærke rasmussen vandt Dm i skills . Kong Frederik og Brian Mikkelsen (direktør Dansk erhverv) var 
på besøg på standen. 
Svendeprøvegebyr frafalder hos medlemmer af DM – de betales fremover gennem kontingent til 
Danske malermestre.  
DGNB - certificering vedr. bæredygtighed – co2 udledning osv.- der er ansat en konsulent hos 
Danske Malermestre, (Kimmie Bourskær fra fagretslig afdeling) der kan yde hjælp vedr. dette. 
Ved Medlemmernes dag ringede DM rundt til 119 medlemmer. Konklusionen er stadig at prisen er 
det vigtigste for vores kunder.  
9-11 juni generalforsamling i Sønderborg.  Det er besluttet at øge indbetaling til barselsfond 
grundet højere udgifter.  

3. Kassereren aflægger regnskab. Regnskabet er sendt ud pr. mail til medlemmer. 

Resultatet er en anelse bedre end sidste år – Handelsbanken er overtaget af jyske bank og nogle 
obligationer er indfriet. Jens Vestergård har tilbudt at assistere kassererén, hvis der evt. skal 
investeres.  

4. Beretning fra det Faglige fællesudvalg teknisk skole v/Morten Christiansen.  
Der er lidt uro omkring karaktergivning i landet ved svendeprøverne, idét der stadigvæk 
bedømmes uens på på de forskellige skoler. Der er snak om en ”censor”-ordning rundt om i 
landet. Svendeprøveforudsætninger er ikke ens alle steder. Nogle foregår på skolehjem og andre 
på skole i båse. 
Der har været omfattende vandskade i december i malerafdelingen på UNORD medførende 
udskydelse af svendeprøverne i 14 dage.  
Ny uddannelseschef på malerafdelingen Mette Berner, virker meget kompetent, interesseret og 
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dygtig.  
Der er 2 elever pt i skolepraktik-ordning 
 

5. Valg til Bestyrelsen: 
Valg af Oldermand for 2 år: Morten Christiansen – modtager gerne genvalg. Valgt! 
Brian Jørgensen udtræder af bestyrelsen  

  – Bestyrelsen foreslår Per Gravgaard Bjerre – valgt   
Valg af bestyrelsesmedlem for 2 år: Miriam Lerberg Rasmussen – modtager gerne genvalg. valgt 
Valg af bestyrelsesmedlem for 2 år: Pia Sköld – modtager gerne genvalg. valgt 
Valg af bestyrelsessuppleant for 1 år Torben Christiansen – modtager gerne genvalg. valgt 
Valg af bestyrelsessuppleant for 1 år Bettina Elgaard – modtager gerne genvalg. valgt 
Valg af revisor: John Jørgensen – modtager gerne genvalg.  
Valg af revisor: Per Gravgaard Bjerre  – ønsker ikke genvalg  
                                   - Bestyrelsen foreslår Malene Marcussen - valgt 
Valg af revisorsuppleant: Mia Lauridsen - modtager gerne genvalg - valgt 

6. Indkomne forslag. – ingen  

 

7. Eventuelt  
25/5 arrangement til carlsberg  
23/11 stiftelsesfest  
Der er stillet spørgsmål fra René Elgaard, vedr. Kontingenter / lønsum i lauget til 

personmedlemmers kontingent. Et personmedlem / ansat er udsat for både at skulle betale 

lønssum samt personmedlemskabskontingent og om det kan være korrekt.  

Vi må ikke nægte optagelse i lauget af IKKE- uddannede malermestre    
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